

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK
Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028
info@luciechangfinearts.com



Hung Hoi 熊海

Hung Hoi was born in 1957 in Gulangyu, Xiamen, China. He learnt Chinese traditional painting from his father Hung Chun San in the early years. He moved to Hong Kong in 1978 and studied under the reputed Chinese painter, Yang Shanshen. From 1984 to the present, he teaches at the School of Professional and Continuing Education of the Hong Kong University (HKUSPACE). He had also taught as lecturer at the Chinese University of Hong Kong and as assistant Professor in the Department of Architecture of the Hong Kong University. He is currently the Museum Expert Advisor of the Leisure and Cultural Services Department, the Government of Hong Kong SAR, adjunct professor of HKU SPACE. member of the China Artists Association, visiting artist of Shenzhen Art Institute; art advisor of Zhuhai Art Institute and Honorary President of West Fujian Institute of Calligraphy and Painting.

熊海1957年生於廈門鼓浪嶼，自幼跟父親熊俊山學畫，1978年移居香港後拜楊善深老師習畫。1984年至今任教於香港大學專業進修學院，曾兼任香港中文大學藝術系講師及香港大學建築系助理教授。現任香港大學專業進修學院客席教授，香港特區政府康樂及文化事務署博物館專家顧問，香港政府民政事務局「藝能發展資助計劃」專業顧問，中國美術家協會會員，珠海畫院藝術顧問，深圳畫院客席畫家，香港美術家協會國畫委員會副主席，中國閩西書畫院名譽院長，香港藝術發展局視覺藝術評審員，香港美術家聯合會副主席。

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com

Solo Exhibitions

- 2006 "Tradition into Contemporary-Art of Hung Hoi" Exhibition Hall, Hong Kong City Hall
- 2004 "Hung Hoi's Art", The National Dr. Sun Yat-sen Memorial Hall, Taiwan
- 1998 "A New Look of Ink Paintings-Painting Exhibition of Hung Hoi", High Block Exhibition Gallery, City Hall of Hong Kong
- 1996 "Hong Kong Artists Series: Hung Hoi" , Hong Kong Museum of Art
- 1988 "Exhibition of Work by Hung Hoi --- the Contemporary Chinese Painter", Matsuya Ginza Gallery, Tokyo, Japan
- 1987 "Exhibition of Hung Hoi's Painting", Art House Gallery, Kuala Lumpur, Malaysia
- 1986 "Exhibition of Hung Hoi's Ink-Wash Painting", Exhibition Gallery, Hong Kong City Hall

Selected Group Exhibitions

- 2012 "Shui Mo Hong Kong - Exhibition of Hong Kong Ink Paintings", Chengfeng Art Museum
"Rediscovery: Hong Kong Ink Painting", China Guardian; Mandarin Oriental Hong Kong
- 2011 "Ink Painting Two Cities -Hong Kong & Shenzhen 2011 Works Exhibition of Ink Painting and Metropolis", Shenzhen Fine Art Institute; Hong Kong Central Library
"Shui Mo Hong Kong - Exhibition of Hong Kong Ink Paintings", China Artists Association;
National Art Museum of China, Beijing
- 2010 "Collection of Chinese Fan Painting of National Art Museum of China", National Art Museum of China, The Shoto Museum of Art
"Legacy and Creations -Ink Art vs Ink Art", Shanghai Art Museum
"The 7th International Ink Art Biennale of Shenzhen", Quan Shanyue Art Museum
- 2009 "The Eleventh National Art Exhibition", The Shantou Lim Por Yen International Convention
& Exhibition Center
"Renowned Chinese Painters Invitation Exhibition- 2009", Nanjing Museum
"Renowned Chinese Painters Exhibition, Beijing
"Hong Kong. Water. Ink. Colour: Exhibition of Chinese Paintings 2009", Hong Kong Central Library
"Shore-International Literary and Visual Art Exhibition", Sino Art, Central Plaza
"Ink Painting · Two Cities: Hong Kong & Shenzhen 2009 Works Exhibition of Ink Painting and Metropolis", Shenzhen Fine Art Institute; Hong Kong City Hall
"Contemporary HK Art Biennial Exhibitions", The Hong Kong Museum of Art
- 2008 "New Ink Art: Innovation and Beyond", Leisure and Cultural Services Department, The Hong Kong Museum of Art
"The 6th International Ink Painting Biennial of Shenzhen", Shenzhen Museum
"Shenzhen and Hong Kong Ink Painting Exhibition", Shenzhen Fine Art Institute; Hong Kong Central Library
"Art Exhibition to commemorate the 30th anniversary of China's reform and opening up 30 years", National Art Museum of China
"Hong Kong Painters Invitation Exhibition", Hong Kong City Hall

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com

- 2007 "One World- Chinese Paintings of the UN Family by Chinese Artists", National Art Museum of China; United Nations Headquarters, State Council Information Office of the People's Republic of China
"The New Face of Ink Paintings – Modern Ink Painting Group Exhibition and Symposium", Sino Art, 1/F Lobby, Central Plaza
"East, West, South, North: Opening Ceremony and Reception of the Exhibition, Commemorating the 2nd Anniversary of the National Art Museum of China", National Art Museum of China
- 2006 "Contemporary Hong Kong Ink Painting Exhibition", Hong Kong Central Library; Shenzhen Fine Art Institute
"New Classic Art Exhibition of Five Chinese Artists", The National Dr.Sum Yat-sen Memorial Hall; Shi Jh Tang Gallery
- 2005 "Artists in the Neighbourhood Scheme III – Launching Exhibition", Hong Kong Central Library
- 2004 Contemporary Landscape Paintings Invitational Exhibition-“Lofty Mountains and Running Waters”, Shanghai Art Gallery
"A Kaleidoscope of Ink-Wash Art –Contemporary Hong Kong Ink-Wash Paintings" Alisan Fine Arts
- 2003 "Collection of Art – 2003", Exhibition Hall, Culture Centre, Hong Kong
- 2002 "Ling-Nan’s New Look-----Spring Exhibition, 2002", Low Block Exhibition Hall, Hong Kong City Hall
- 2001 "New York 20th Century Art Exhibition", New York
- 2000 "Contemporary Hong Kong Art 2000" Exhibition, Hong Kong Museum of Art
"Paris International Salon Asian Art Exhibition", Paris
- 1999 "The Ninth National Art Exhibition", National Art Gallery, China
- 1997 "The First National Invitational Exhibition of Chinese Paintings", Beijing, China
- 1996 "World Peace : Hong Kong and Japan Art Exchange Exhibition", Hong Kong Convention and Exhibition Centre
"Contemporary Chinese Paintings Exhibition", City Hall, Hong Kong
"Chinese Modern Ink Painting Exhibition", Hong Kong Cultural Centre; Duo Yun Xuan, Shanghai
- 1995 "Empire of the Dragons - Chinese Art Treasures Through 4000 Years from, Hong Kong", Sweden and Denmark
"Contemporary Hong Kong Painting Exhibition", Fukuoka Art Museum, Japan
- 1994 "The 8th National Art Exhibition", National Gallery, Beijing, China
"Hong Kong Art", Kagoshima Prefectural Museum of Culture, Reimeikan, Japan
"Hong Kong Art", Los Angeles, U.S.A.
"Traditional Chinese Painting Today", The Rotunda, Exchange Square, Hong Kong

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com

- "The Hong Kong Artists Association Chinese Painting Exhibition", The Hong Kong Institute
for Promotion of Chinese Culture
- "Asia Ink Painting Artists Invitational Exhibition", Kuala Lumpur, Malaysia
- "East Asian Arts Exchange and Invitation Exhibition", City Hall, Hong Kong
- 1993 "Painting Exhibition of Urban Council Fine Arts Award Winners", Hong Kong Museum of Art
- 1992 "Chinese Painting and Calligraphy by Guangdong and Hong Kong Artists from the Taiyilou Collection", Hong Kong Museum of Art
- "Conflux"—Contemporary Works of the Collection of the Hong Kong Museum of Art
Vancouver Art Gallery, Canada
- "Hong Kong 2022: Recent Works by Urban Council Fine Arts Award Winners", City Hall, Hong Kong
- "Chinese Art (1992)", Godfrey Far Eastern Art, London, U.K.
- 1991 "Collecting 20th Century Art Exhibition of the British Museum", British Museum, U. K.
- "Chinese Modern Ink Painting from Hong Kong", Taipei Fine Arts Museum, Taiwan
- 1990 "Ink Painting by Hong Kong Artists", Edmonton Provincial Museum, Canada
- "Metamorphosis" - Contemporary Chinese Paintings Exhibition", Hong Kong Arts Centre
- "Chinese Painting and Calligraphy Exhibition of Hong Kong Major Artists", Taipei, Taiwan
- "Chinese Painting Today", Boston, U.S.A.
- "A Sentiment for Brush and Ink" Art Exhibition, Hong Kong City Hall
- "The Second Chinese Sports Art Exhibition", National Gallery, Beijing, China
- "Joint Exhibition of One Art Group", City Hall, Hong Kong
- 1989 "13 Major Hong Kong Artists Exhibition", Nagoya, Japan
- "The 7th National Art Exhibition", National Gallery, Beijing, China
- "Exhibition of "Artists' Responses, World Environmental Day", City Hall, Hong Kong
- "Remembered Landscapes - Exhibition of Paintings by Hung Hoi and Chung Ming", Alisan
Fine Arts, Hong Kong
- 1988 "Ink Painting by Hong Kong Artists", Barbican Centre, London, U. K.
- "The First Exhibition of Federation of Asian Art Associations", National Museum of Taiwan
- "The First Great Wall Art Exhibition", Beijing, China
- "Wuhan International Ink Painting Festival, China", Wuhan, China
- "Joint Exhibition of Works By Hong Kong Artists", Tsuen Wan City Hall, -Hong Kong
- "Chinese Painting and Calligraphy Exhibition of Major Artists of China, Hong Kong and Taiwan", Zhejiang Museum, Hangzhou, China
- 1987 "Ink Paintings by Hong Kong Artists", Hong Kong Museum of Art
- "International Art Exhibition", Ishikawa Prefectural Museum, Japan.
- 1986 "Exhibitions of International Art of Suiboku", City Gallery, Tokyo, Japan
- 1985 "China International Youth Year" Art Exhibition, National Gallery, Beijing, China
- "Shui Mo' - The New Spirit of Chinese Tradition", Hong Kong Arts Centre
- "Contemporary Chinese Painting", Hong Kong Exhibition Centre
- 1984 "The 6th National Art Exhibition", Guangzhou and Beijing, China

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com

- "First Choice Exhibition", Hong Kong Arts Centre
"Joint Exhibition of OneArt Group", Tsuen Wan Town Hall, Hong Kong
1981-94 "Contemporary Hong Kong Art Biennial Exhibition", Hong Kong Museum of Art

個展

- 2006 《融古鑄今---熊海的藝術》，康樂及文化事務署·香港大會堂底座展覽廳
2004 《熊海的藝術》，台灣國立國父紀念館
1998 《水墨新貌·熊海畫展》，香港大會堂展覽館
1996 《香港藝術家系列：熊海》，個人畫展，香港藝術館
1988 《中國現代畫家—熊海展》，日本東京銀座松屋畫廊
1987 《熊海畫展》，吉隆坡集珍莊畫廊
1986 《熊海水墨畫展》，香港大會堂展覽館

部分聯展

- 2012 《港水港墨---香港水墨畫家作品展》，珠海誠豐美術館
《香港水墨再發現》，中國嘉德(香港)主辦，香港文華東方酒店
2011 《水墨·雙城-----第三屆深港水墨藝術交流展》，深圳市美術家協會，深圳畫院，香港中央圖書館，深圳畫院
《港水港墨-----香港水墨畫家作品展》，中國美術家協會主辦，中國美術館
《百年風雲·壯志丹青---紀念辛亥革命100周年美術作品展》，中華人民共和國文化部主辦，中國美術館
2010 《中國美術館典藏中國扇面畫》中國美術館，日本澁谷區立松濤美術館
《承傳與創造----水墨對水墨》，上海美術館
《第七屆深圳國際水墨雙年展》，關山月美術館
2009 《第十一屆全國美術作品展覽》，中國文化部,汕頭市林百欣國際會議展覽中心
《中國南京2009全國中國畫名家邀請展》，南京書畫院，南京博物館
《中國美術名家國畫精品展》，中國美協旅遊聯誼中心，北京建築空間展覽館
《香港·水·墨·色-----2009中國繪畫展》，香港藝術發展局，香港中央圖書館展覽廳
《岸---國際文學與視藝展》，信和香港藝術，中環廣場一樓大堂
《水墨雙城-----港深都市水墨畫畫作品展》，深圳畫院，香港大會堂高座展覽館，深圳畫院
《香港當代藝術雙年獎》，香港藝術館
2008 《新水墨藝術·創造·超越·翱翔》，康樂及文化事務署·香港藝術館
《第六屆深圳國際水墨畫雙年展》，深圳市人民政府，深圳博物館
《深港水墨畫交流展》，深圳畫院，香港中央圖書館展覽廳
《紀念改革開放30周年美術作品展》，中華人民共和國文化部主辦，中國美術館

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com

- 《賦彩香港---香港畫家邀請展》，中西區文化藝術協會，香港大會堂底座展覽廳
- 2007 《同一世界-----中國畫家彩繪聯合國大家庭藝術大展》，中國國務院新聞辦主辦，中國美術館，聯合國總部
- 《水墨新貌----現代水墨畫聯展》，信和香港藝術·中環廣場一樓大堂
- 《東西南北-----中國美術館月刊創刊兩周年專題展》，中國美術館主辦·中國美術館
- 2006 《當代香港水墨大展2006》，香港現代水墨畫協會·香港中央圖書館展覽廳，深圳畫院
- 2005 《藝遊鄰里計劃三揭幕展》，香港中央圖書館展覽廳
- 《新經典繪畫五人展》，台灣國立國父紀念館·羲之堂主辦
- 2004 《當代山水畫邀請展---高山流水》，上海美術館
- 《水墨藝術萬花筒-----香港當代水墨畫展》，藝倡畫廊
- 2003 《藝集-----2003》，香港文化中心四樓展覽廳
- 2002 《嶺南新風-----壬午迎春展》，香港大會堂低座展覽廳
- 2001 《紐約二十世紀藝術展》，紐約
- 2000 《當代香港藝術2000》，香港藝術館
- 《巴黎國際沙龍亞洲藝術展》，巴黎
- 1999 《第九屆全國美術作品展覽》，中國美術館
- 1997 《全國首屆中國畫邀請展》，中國北京
- 1996 《國際和平港口藝術交流展》，香港會議展覽中心
- 《名家山水畫展》，香港大會堂
- 《中國現代水墨畫展》，香港文化中心·中國上海朵雲軒
- 1995 《龍的故鄉—中國藝術四千年展》，瑞典·丹麥
- 《香港現代繪畫展》，日本福岡市美術館
- 1994 《全國美術作品展覽》，中國北京·中國美術館
- 《香港藝術》，日本鹿兒島黎明館
- 《香港藝術》，美國洛杉磯
- 《傳統國畫新貌》，香港交易廣場中央大廳
- 《香港美術家協會現代水墨畫展》，香港中華文化促進中心
- 《亞洲水墨畫家作品邀請展》，馬來西亞吉隆坡
- 《中、日、韓、港美術交流展》，香港大會堂
- 1993 《市政局藝術獎獲獎者作品展》，香港藝術館
- 1992 《太乙樓藏廣東香港名家書畫展》，香港藝術館
- 《匯流：香港藝術館當代藝術藏品選》，加拿大溫哥華美術館
- 《香港2022：市政局藝術獎獲獎者近作展》，香港大會堂展覽館
- 《中國藝術》，英國倫敦東方畫廊
- 1991 《大英博物館20世紀藏品展》，英國倫敦大英博物館
- 《香港現代水墨畫展》，台北市立美術館
- 1990 《香港水墨》，加拿大艾蒙頓博物館
- 《蛻變—現代中國水墨畫匯展》，香港藝術中心
- 《香港名家書畫展》，台北
- 《中國畫的新風貌》，美國波士頓
- 《筆墨情懷畫展》，香港大會堂
- 《第二屆中國體育美術展》，中國北京中國美術館
- 《一畫會會展》，香港大會堂

Lucie Chang Fine Arts

Address : G/F, No. 26, Tai Ping Shan Street, Sheung Wan, HK

Tel : +852 2546 8128 Fax : +852 2546 8028

info@luciechangfinearts.com

- 1989 《香港十三名家展》，日本名古屋
《第七屆全國美術作品展》，中國北京中國美術館
《世界環境日美的迴響畫展》，香港大會堂
《意境 — 熊海、鍾鳴雙人展》，香港藝倡畫廊
- 1988 《香港水墨》，倫敦巴比靳中心
《第一屆亞洲美術協會聯盟美展》，台灣省立美術館
《中國長城首屆美術書畫展》，中國北京
《中國武漢國際水墨畫節》，中國武漢
《香港藝術家聯展》，香港荃灣大會堂
《中、港、台名家書畫展》，中國杭州浙江省博物館
- 1987 《香港水墨》，香港藝術館
《國際美術展》，日本石川私立美術館
- 1986 《公募國際水墨畫展》，東京市立美術館
- 1985 《國際青年年美術展》，中國美術館，中國北京
《水墨的年代》，香港藝術中心
《當代中國畫展》，香港展覽中心
- 1984 《全國美術作品展》，中國北京，廣州
《第一選擇》，香港藝術中心
《一畫會會展》，香港荃灣大會堂
- 1981-94 《當代香港藝術雙年展》，香港藝術館